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Kære HMU  
  
Hermed fremsendes høringssvar fra de berørte LMU'er. Det har først nu været muligt at sende 
høringssvar samlet. Bemærk at der også er vedlagt bilag til AFP’s høringssvar, bestående af 
mange sider (110). Disse kan være supplerende ift. at forstå og underbygge det formelle 
høringssvar fra LMU'et, men der er ingen forpligtelse ift. at læse bilag i en høring. Bemærk 
ligeledes at der uopfordret er modtaget et høringssvar fra FOA Aarhus. FOA Aarhus er ikke 
høringspart, da der er tale om en MED høring. Høringssvaret fra FOA Aarhus indgår, som en del af 
bilag fra AfP. 
 
Høringssvar vedlægges desuden dagsorden, som også udsendes lige om lidt. 
  
Vejl. overblik - høringssvar 

Høringsvar Holdning til forslag Argument 
ADA LMU i ADA bakker op om 

forslaget og ser positivt på 
initiativet.  
  
De fremhæver behovet for 
sengepladser til voksne med 
spiseforstyrrelser, 
udfordringerne med 
pladssituationen og ser 
potentiale i at samle og udvikle 
et fælles tilbud til ældre 
patienter.  
  
Derudover udtrykker de håb 
om en hurtig implementering 
af tilpasningen for at 
imødekomme det stigende 
behov.  

         ADA understreger det store behov for sengepladser til voksne 
med spiseforstyrrelser efter at have overtaget den ambulante 
opgave for denne patientgruppe. 

 
         ADA påpeger nuværende udfordringer med pladssituationen, 

hvilket bl.a. presser kapaciteten 
 

         ADA ser potentiale i forslaget om at samle og udvikle et fælles 
tilbud til ældre patienter med somatisk komorbiditet i S4, da 
dette allerede håndteres i ADA. ADA ser frem til samarbejde med 
AFP omkring denne patientgruppe. 

 
         ADA udtrykker håb om, at tilpasningen af sengekapaciteten kan 

ske hurtigst muligt for at imødekomme det presserende behov 
for sengepladser til voksne med spiseforstyrrelser. 

AfP LMU i AfP er imod forslaget om 
kapacitetsændringer 
  

         Der udtrykkes utilfredshed med processen, hvor ledere, 
medarbejderrepræsentanter og fagligt ansvarlige ikke følte sig 



Det fremhæves at det vil have 
alvorlige konsekvenser for 
behandlingen af 
psykosepatienter, personalet 
og organisationen.  
  
Derudover efterspørges mere 
fagligt grundlag og øget dialog 
i beslutningsprocessen 

tilstrækkeligt inddraget. Der peges på manglende dialog og 
ønsket om mere inddragelse i beslutningsprocessen. 

 
         Der gives udtryk for bekymring om de økonomiske 

konsekvenser af en omorganisering af denne størrelse. Samtidig 
påpeges det, at fagligheden er mangelfuld, og at respekten for 
patienternes tarv og medarbejdernes trivsel ikke er 
tilstrækkelig. 

 
         Der rettes bekymring mod forslaget om at reducere antallet af 

rehabiliteringspladser, hvilket forventes at påvirke behandlingen 
af psykosepatienter negativt. Der nævnes specifikke 
konsekvenser som øget risiko for at der kommer flere 
retspsykiatriske patienter, dårligere behandling, og udfordringer i 
forhold til kriminalitetsforebyggelse og patientsikkerhed. 

 
         Der udtrykkes bekymring for flytningen af ældre patienter, 

patienter med komorbiditet og demens til S4, primært på grund 
af bekymringer om tab af ekspertise og kvalitet  

 
         Der efterlyses muligheden for specialiseret behandling af 

patienter med spiseforstyrrelser i AfP, parallelt med ADA's 
patienter. Der peges på behovet for at bevare et velfungerende 
rehabiliteringsafsnit og organiseringen af F-ACT-behandling. 

 
         Det påpeges, at omorganiseringen kan være sårbar, især i 

forhold til behandlingen af patienter med dobbeltdiagnose. Der 
sættes spørgsmålstegn ved, om ambulante behandlere har de 
nødvendige kompetencer til at varetage opgaver på 
sengeafsnittene. 

 
         Høringssvaret efterspørger de faglige overvejelser bag 

beslutningen om at flytte Flow-telefonen til ADA. Der peges på, 
at Flow-funktionen ikke kun handler om sengekapacitet, men 
også om komplekse opgaver, herunder samarbejde med diverse 
aktører og håndtering af akutte sager. 

 
         Høringssvaret udtrykker bekymringer for personalemæssige 

konsekvenser og advarer om, at en varslet omstrukturering kan 
føre til tab af erfarne medarbejdere. Der forventes en periode 
med psykologisk utryghed. 

 
         Kritiske spørgsmål stilles ved, hvordan man planlægger at 

fastholde alt personale, og hvilket renommé psykiatrien ønsker 
som arbejdsplads. 

 
         Der efterspørges mere klare faglige overvejelser bag 

beslutningerne og der foreslås alternative løsninger, såsom at 
benytte eksisterende sengepladser og opdele ADA i forhold til 
patienter med spiseforstyrrelser. 

 
         LMU er enig i, at processen ikke bør trække ud unødigt af 

hensyn til de berørte medarbejdere. Dog vurderes det, at den 
tidligst kan starte den 1. september, med henblik på 
ferieafvikling, opbygning af nye enheder, ombygninger og 
nødvendig afklaring af udestående spørgsmål. 



Afd. for 
Retspsykiatri
 

LMU i Afdeling for Retspsykiatri 
udtrykker bekymringer om 
konsekvenserne af forslaget, 
især i forhold til 
patientsikkerhed, arbejdsmiljø 
og samarbejde.  
  
Der er ønske om at bevare de 
samarbejdsrelationer der er 
mellem Retspsykiatrien og AFP 
i S8 og S7 af hensyn til 
patientsikkerheden.  
 
Svaret understreger desuden 
behovet for ressourcer til at 
opretholde kvalitetspleje og et 
godt arbejdsmiljø. 

         LMU udtrykker stor bekymring vedrørende reduktionen af 
sengepladser i S8. De frygter, at dette kan resultere i hurtigere 
udskrivninger, hvilket vil påvirke patientsikkerheden negativt og 
være kontraindiceret for deres komplekse patientmålgruppe. 

 
         Der påpeges en risiko for påvirkning af arbejdsmiljøet med 

potentielle konsekvenser for fastholdelse og rekruttering, som 
allerede er en udfordring. 

 
         LMU påpeger, at forslaget mangler at tage højde for at 

patienterne ikke vil have et stamafsnit, hvilket er vigtigt for 
samarbejde og koordination.  

 
         LMU er bekymret for, hvordan den relationelle koordinering skal 

udvikle sig med tre sengeafsnit i AfP samt i Horsens. 
Ressourcemangel kan vanskeliggøre denne udvikling, hvilket kan 
påvirke patientbehandlingen og patientsikkerheden negativt. 

 
         LMU ønsker, at de to nye sengepladser i Afdeling R skal være 

permanente og ikke nedlægges efter åbningen af R5. De 
forventer også moderne faciliteter med eget bad og toilet. 

 
         LMU ønsker, at udgifterne til ombygningen af de to 

skærmningsstuer ikke pålægges Afdeling R's eget budget, men 
finansieres gennem midler fra det regionale budgetforlig. 

BUA LMU i BUA udtrykker 
opbakning til forslaget, men 
samtidig fremhæver 
bekymringer og behovet for 
klar og tydelig kommunikation 
samt gennemsigtighed og 
åbenhed i processen. 
 
 
  
  
  
  

         Det anerkendes som positivt, at forslaget imødekommer 
behovet for at adskille børn og voksne på 
spiseforstyrrelsesområdet. Dette kan forventes at optimere 
behandlingen og skabe mere målrettede indsatser. 
  

         Medarbejderne på voksenområdet udtrykker bekymring for, om 
de vil kunne fortsætte deres arbejde som sædvanligt og 
fastholde deres faglighed til gavn for patienterne. 
 

         Der efterlyses en tids- og procesplan for det videre forløb, når 
der foreligger endelig afklaring. Det pointeres desuden, at 
åbenhed om processen og tydelig dialog er afgørende for bl.a. at 
forstå og støtte implementeringen. 

 
 
Med venlig hilsen 

Kim Centio 
Specialkonsulent 
Tel. +45 29335766 
Kim.Centio@psykiatrien.rm.dk 
 
Psykiatrien 
Ledelsessekretariatet 
Tingvej 15A ▪ DK-8800 Viborg 
 



 
www.psykiatrien.rm.dk 
 
 

 
 

http://www.psykiatrien.rm.dk/
https://www.facebook.com/psykiatrienregionmidtjylland
https://instagram.com/psykiatriens_ansigter?igshid=YmMyMTA2M2Y=
https://www.linkedin.com/company/psykiatrienrm/
https://www.youtube.com/@psykiatrisocial/

